

國立華語教學中心
中山大學

Chinese Language Center, National Sun Yat-sen University

華語中心特設獎學金申請辦法

- 一、申請資格：
 - ①持外國護照
 - ②現就讀本教學中心團體班之正式生，且未受領中華民國政府設立之獎學金者
 - ③前期為本教學中心團體班之正式生，且非重修生，而學業成績平均 80 分以上。
 - ④前期不得曠課超過 12 小時(包含)以上。
- 二、申請時間：3、6、9、12 月開課後第 4 週。
- 三、考試時間：3、6、9、12 月開課後第 5 週。
- 四、受獎期間：第一期：3~5 月，第二期：6~8 月，第三期：9~11 月，第四期：12~2 月，每名學生受獎次數累計以 4 次為限。
- 五、受獎名額：視當期經費收入決定之，擇優錄取，以 3 個名額為上限。
- 六、受獎金額：每名每月獎助學金新臺幣 3,000 元，每次獎助月數計 3 個月，共計新臺幣 9,000 元整。
- 七、申請應繳資料：
 - ①申請表格（含正面證件照）
 - ②教師評鑑表兩分
 - ③個人上課筆記及作品等相關有利審查之參考資料。
- 八、本教學中心依據申請學生「前期成績」、「前期出缺席記錄」、「教師推薦信」、「獎學金考試成績」及其他相關資料召開審查會議，擇優錄取。華語中心特設獎學金審查委員會由中心主任、教師代表及行政人員代表組成之。
- 九、受獎學生於受獎期間有下列情形者，停發獎學金。
 - （一）當月缺課超過 12 小時者，停發當月獎學金。
 - （二）休學、重大違規及連續缺課超過 12 小時以上者，取消受獎資格。

國立華語教學中心
中山大學

Chinese Language Center, National Sun Yat-sen University

華語中心特設獎學金申請辦法

Application Requirements:

1. Holding a foreign country passport.
2. Currently enrolled in regular courses, fulltime study, and not receiving any scholarship from R.O.C. (Taiwan) government.
3. Previous term enrolled in regular courses, fulltime study, not retaking any course, and with an overall grade average at least 80%.
4. The absentee record of the previous term was not more than 12 hours.

Application Date: During the fourth week of each new semester.

Examination Date: The fifth week of each new semester.

Scholarship Period:

The scholarship is granted based on a three-month period. The first period is from March until May. The second period is from June until August. The third period is from September until November. And the fourth period is from December until next February. Each applicant can accumulate a sum of four times in receiving scholarship.

Number of winners:

Depending on CLC's net profit, the number of winners is maximumly three each term.

Scholarship Amount:

The grants awarded are based on an amount of NTD 3,000 per month for a three months period. The total amount is NTD 9,000.

Application Procedures:

1. Complete an application form (with two ID-type photos included).
2. Two letters of recommendation from CLC instructors.
3. Personal class notes, papers, home works...etc. if applicable.

The CLC holds the right to evaluate the qualified applicants based on the following

criteria: scores and attendances of the previous term, letters of recommendation from the instructors, qualified exam scores, and necessary materials if applicable. The Scholarship Review Committee, an ad-hoc meeting, is organized by the director, faculty and staff members of the CLC.

Under following circumstances, the scholarship will be terminated:

1. During scholarship receiving period, the winner has absented from class for more than 12 class hours in any month, then that months' payment will be terminated.
2. Dropouts, serious violations, and absent from classes for more than 12 class hours consecutively, the scholarship will be deprived.